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ÚLTIMA HORA pàg 8

Desallotgen l’estació 
de Sants per una 
maleta sospitosa

“Ja era hora”
4 La Marina celebra l’acord per l’arribada 
del metro però vol que s’obrin més estacions

4 Les dues parades que es posaran en marxa a 
principis del 2018 són les de Foneria i Foc Cisell pàg 8

Clàssic nadalenc
El festival infantil Pau
Sense Treva tanca amb
èxit la 30a edició pàg 10

La fi del serial?
El solar del carrer Priorat
tindrà un espai per a 
gossos i jocs infantils pàg 8

Comerç
Tot a punt per a la gal·la
de premis ‘BCN Shopping
& Shooting’ pàg 16

Esports
El Sants deixa escapar 
el primer triomf de l’any 
al descompte pàg 20

La millor màgia pàg 10

El mag Mr. Snow presenta 
el seu espectacle a la sala 
Barts del 18 al 29 de gener
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En plena digestió dels torrons els
comerciants han començat unes
rebaixes que esperen que se-
gueixin la línia d’una campanya
de Nadal que sembla haver mar-
cat un punt d’inflexió. “Encara
estem recollint dades, però po-
dem dir que hem viscut un Na-
dal força correcte”, afirma a
aquesta publicació Salvador Ven-
drell, president de la Fundació
Barcelona Comerç.

Vendrell explica que l’últim
tram de la campanya, el corres-
ponent a Reis, va anar “millor”
que el primer, una valoració que
esperona el sector de cara a les
rebaixes d’hivern, les quals seran,
si no hi ha grans canvis, les últi-
mes que començaran per llei el

7 de gener. I és que la Generali-
tat ja ha aprovat l’avantprojecte
de llei catalana de comerç que
dóna llibertat als comerciants per
fer rebaixes quan vulguin, tot i
recomanar les temporades tra-
dicionals d’hivern i estiu. 

Amb tot, Vendrell creu que
aquesta campanya serà bona i
que superarà la de l’any passat.
En aquest sentit, esvaeix les pors
que hi havia sobre si el Black Fri-
day es menjaria les vendes de
Nadal i rebaixes. “No ha estat un
substitutiu, ha servit per incre-
mentar la facturació”, assegura. 

INICI FULGURANT
Com passa cada any, les rebaixes
han arrencat amb molta força. En-
guany, el fet que comencessin en
cap de setmana ha ajudat que els
compradors sortissin al carrer a la
caça de gangues –sobretot  roba
i calçat– com una activitat més de

Nadal. L’èxtasi consumista, però,
anirà a menys a mesura que pas-
sin les setmanes. “El primer cap
de setmana és el que marca les re-
baixes, durant el qual es concen-
tren gran part de les vendes glo-
bals”, afirma Vendrell.

Els descomptes que estan
implementant els botiguers ron-
den el 50 i fins i tot el 70%. “Fa
uns anys es començava fent una
oferta del 30% i s’anava apujant
a mesura que passaven les set-
manes. Ara el paradigma és di-
ferent i alguns ja comencen amb
el 50% d’entrada”, explica. 

CREIX L’OCUPACIÓ
L’optimisme pel que fa a les ven-
des també s’ha contagiat a l’ocu-
pació. Segons un estudi de
Randstad, enguany s’han for-
malitzat 20.255 contractes a Ca-
talunya per a les rebaixes, un 16%
més que l’any passat.

Confirmant la recuperació
» Els botiguers celebren els bons resultats de Nadal i se senten esperonats per afrontar les rebaixes
» La campanya de descomptes ha arrencat amb força i ha generat 20.000 contractes a Catalunya

Francisco J. Rodríguez
BARCELONA

REACCIONS4L’aprovació de l’a-
vantprojecte de llei de comerç de
la Generalitat que preveu, entre
altres, liberalitzar el període de
rebaixes, no ha deixat indiferent
ningú. Per una banda, Àlex Goñi,
president de PIMEComerç, as-
segura que s’està “més a prop d’a-
cabar amb la inseguretat jurídi-
ca” en què es movien els boti-
guers des que el Constitucional
va suspendre la llei catalana de
comerç. Similar és la postura de
l’Agrupament de Botiguers i Co-
merciants (ABCC), el president
del qual, Emiliano Maroto, con-
sidera “acceptable” la llei sempre
i quan el teixit comercial “arribi
a un acord de bona voluntat per

respectar les dates tradicionals de
les rebaixes”. Una postura que
subscriu la Fundació BCN Co-
merç, tot i que és un pèl més crí-
tica i insisteix en la necessitat de
“fixar una data conjunta d’inici
de rebaixes per tal d’afavorir
tots els comerciants per igual”, ja
que liberalitzar el període de la
campanya “redueix la competi-
tivitat del petit comerç” respec-
te de les grans superfícies, les
quals, alerta, “acabaran mar-
cant aquests períodes”. 

Aquestes, tanmateix, no ho
veuen igual. L’Asociación Na-
cional de Grandes Empresas de
Distribución (ANGED) titlla l’a-
vantprojecte “d’antiquat”. 

La liberalització de les 
rebaixes genera polèmica

Els comerciants estan fent descomptes entorn del 50%. Fotos: Arxiu
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Actualitat a la xarxa

#FemFutur

@assemblea: La campanya #FemFutur
treballarà per fer possible la República de
tothom, amb ciutadans informats, siguin
avui independentistes o no.

Un diari plural

per @Modernetdemerda                                                                                                                       

4Matí de Reis

És matí de Reis, d'hora, ben
d'hora. El sol encara no s'en-
devina rere les cortines. En
Xavi ha intentat voltar un pa-
rell de minuts més pel llit,
però no pot més. Ho dóna per
enllestit.

Surt del llit d'un salt i, pro-
curant no fer massa soroll, gira
el pom de la porta. A fora no hi
ha ningú. Bé. Surt de l'habita-
ció i es dirigeix cap al menjador
amb espurnes als ulls.

És allà. El veu. És aquell pa-
quet. Hi posa el seu nom. Xa-
vier. Ai, mareta meva. Tot l'any
esperant aquell moment. En
Xavi s'acosta al paquet, el toca,
el gira, el tomba, l'olora i respi-
ra fondo. Sense més dilacions,
l'obre. Arrenca el paper a quei-
xalades, l'estripa de dalt a baix,
mira el contingut i... i l'ànima li
cau als peus. De sobte, la de-
cepció s'apodera d'aquell ho-
menet que veu com les seves
il·lusions queden esquinçades
per un paquet que mai hauria
d'haver arribat en aquella casa.

Assegut al sofà de mala ma-
nera, en Xavi no dissimula que
ha quedat tocat. Té la mirada
perduda i el cap li dóna voltes.

Quan, poca estona més tard,
l'Anna i en Carles es desperten
i arriben al menjador, ell enca-
ra hi és. El que havia de ser un
matí de joia acaba convertit en
una jornada tensa i trista. De re-
trets.

-Un referèndum?
-Clar, no és el que ens vas

demanar?
-No, jo volia unes eleccions

autonòmiques.
-Però si a la carta vas posar

que...
-A la carta hi vaig escriure

unes eleccions.
-Escolta, les eleccions ja te

les vam portar l'any passat i ens
vas fer mala cara dient que vo-
lies el referèndum. Llavors vam
dir que l'escriuríem a la carta
d'aquest any. I ara que per fi el
tens vols unes noves eleccions?

-Sí.
-Doncs noi, les tens gairebé

per estrenar i no hi has jugat
gens.

-Aquest referèndum és una
merda.

-Coi, perquè s'ha de muntar.
Ja veuràs que bé que quedarà
quan estigui muntat. Vols que
ho fem junts?

-No. Vull muntar-lo amb el
tito Mariano.

-Xavi, el tito Mariano no
vol jugar amb tu. Quantes ve-
gades t'haurà de dir que no?
Cada cop que l'has trucat t'ha
penjat. Ell viu a Madrid i ja ha
desconnectat de la família, que
no ho veus?

-O es munta amb el tito o no
es munta. Punt.

-Què dius ara? Però si el po-
dem muntar igualment nosal-
tres.

-Vull unes eleccions.
L'Anna i en Carles surten del

menjador sense haver-se posat
d'acord amb en Xavi. És evident
que tenen punts de vista opo-
sats. Coi de tito. Capcots, assu-
meixen la derrota en el gust, no
hi ha res a fer. Mai l'encerten.
Mai fan el regal adequat. Mai
una cara cofoia a l'altra banda.
Encara que falta tot un any,
l'Anna i en Carles ja comencen
ara a patir pels Reis de l'any vi-
nent.

-Potser no vam entendre bé
la cal·ligrafia de la carta, no ho
sé.

-Potser al Xavi ja li va bé fer
la cal·ligrafia malament.

4No ho volen entendre
per Jordi Lleal

El delegat del govern espanyol a
Catalunya, Enric Millo, reclama
al president Puigdemont que
vagi a la conferència de presi-
dents autonòmics a Madrid. A
hores d’ara, encara no s’ha as-
sabentat que Puigdemont vol un
cara a cara directe amb Maria-
no Rajoy i no anar a una reunió
amb els presidents del “cafè
para todos” a fer-hi el paperot?
No sap que demana una nego-
ciació bilateral? Tant costa en-
tendre-ho? Quan amenaça a
Puigdemont que si intenta pre-
guntar “Que hay de lo mio?”, re-
ferint-se al referèndum, se li re-
tirarà la paraula! El president po-
dria anar a Madrid a veure si li
accepten promoure a Catalunya
un pla Renove de plantofes i roba
interior apelfada, ara que ens
amenaça el fred. Ep, sempre
que siguin fabricades a casa
nostra! Xavier García, coordi-
nador general del PP a Catalu-

nya, diu que té la solució a la de-
riva independentista. Portar par-
tits de futbol de la selecció es-
panyola a Catalunya, que és una
greu contradicció. No diuen que
no s’ha de fer política amb l’es-
port? Igual no se’n recorda dels
xiulets a l’hora de sonar l’himne
espanyol. També proposa por-
tar l’Instituto Cervantes a Bar-
celona. Fillet de Déu! Es pot ser
més ingenu? Podrien també
traslladar l’estadi del Bernabéu,
o alguna línia de l’AVE, o els qua-
dres del Prado. Per acabar d’a-
dobar-ho, exposa que s’han de
prendre mesures correctores
contra l’adoctrinament inde-
pendentista dels infants a l’es-
cola. Com pensa fer-ho? Posant
un comissari inspector a cada
centre que enregistri en vídeo les
classes, a veure quin professorat
els “menja el coco” amb històries
independentistes?  Ni ho ente-
nen, ni ho volen entendre. 

Un diari participatiu

#PiquéRebel

@frandomenech: En el fons Javier Tebas
agraeix el gest de Gerard Piqué, li en-
canta veure davant d’ell gent que va amb
la mà alçada.

#BaumanDEP

@VicentFlor: Tristesa. Bauman no sols fou
el sociòleg de la modernitat líquida.
També denuncià la situació dels pobres en
la societat de consumidors.
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Parlen els
veïns

Raúl
“Crec que ha millo-
rat aquesta part del
barri, perquè els ac-
cessos a la part de
baix de les vies són
molt millors amb
els ascensors i les

escales i ja no s’ha de passar pels túnels,
que és una mica més perillós. I el passeig
també li ha donat molta vida.”

Andrea
“El projecte fa de
cremallera i ha per-
mès unir dos ba-
rris que estaven se-
parats per les vies.
Pot agradar més o
menys i causar al-

guna molèstia, però són puntuals i es po-
den resoldre. Crec que és un gran encert
i que tots ho podem gaudir.”

Pol
“Ha estat una bona
idea, però crec que
s’ha de cuidar, per-
què per aquí hi pas-
sa moltíssima gent.
És un espai perfec-
te per poder passe-

jar i perquè hi juguin els nens, però s’ha
de mantenir, perquè una rambla bruta se-
ria pitjor que no tenir rambla.”

Gabriela
“Jo estic molt con-
tenta del resultat.
És cert que en una
part queda massa
a prop d’un bloc de
pisos i que s’hauria
d’haver vigilat més

durant la construcció, però els veïns i el
barri hem guanyat un espai magnífic per
poder passejar i gaudir.”

Com valores el primer mig any de funcionament del calaix de les vies?
per Pau Arriaga

Un diari obert

Els mesos d'octubre, novembre i de-
sembre del 2016 van ser molt actius en
els centres educatius públics de Cata-
lunya. Es van realitzar assemblees de
treballadors i treballadores a on es va
plantejar el període de debat dels pres-
supostos del 2017 com un moment
clau per recuperar la inversió a l'edu-
cació pública.

L'actual abandonament i desinver-
sió a la xarxa d'escoles públiques es ma-
terialitza a través de ràtios d'alumnes per
aula molt elevades, fills i filles de famí-
lies migrades sense Aules d'Acollida,
alumnat amb necessitats educatives
específiques sense Educadores d'Edu-
cació Especial, ni TEI a P3, ni TIS, ni el
personal de l’EAP suficient.

Pel Departament d'Ensenyament
els infants i adolescents catalans ma-

triculats a l'escola pública no mereixen
la incorporació immediata de docents
substituts quan es produeixen baixes, ni
un aprenentatge en edificis en condi-
cions. Es tanquen línies a centres públics
i no es construeixen els instituts públics
necessaris. Hi ha una manca de perso-
nal docent que provoca sobrecàrrega
d'hores lectives, i resta temps a coordi-
nacions, preparació de classes i col·la-
boració amb les famílies.

Davant d'aquesta situació cal aturar
l'abandonament i la privatització de l'es-
cola pública catalana, augmentar-ne la
inversió, rescatar-la i dignificar-la.

Per això fem vaga el dimecres 18 de
gener (concentració a les 12h davant del
Parlament) i el dijous 9 de febrer, atu-
rem els centres educatius públics con-
tra les polítiques neoliberals!

418G i 9F fem vaga a l’escola!
per Arnau Rodellar 

4No és un genocidi
per Oriol Domingo

El bisbe de Vic, Romà Casanova, escriu
sobre “els fills que hem matat amb el ‘ge-
nocidi’ de l’avortament”. No, bisbe
Romà, l’avortament no és un genocidi.

Confondre avortament i genocidi
frivolitza les situacions existencials que
es pateixen entorn de la vida humana.
El mateix bisbe Casanova s’adona d’a-
questa relliscada i per això escriu “ge-
nocidi” entre cometes. Genocidi, se-
gons el Diccionari de la Llengua Cata-
lana, és "l’exterminació d’un poble, d’un
grup ètnic”.

El Papa Francesc parla de genocidi
quan es refereix, entre altres, a casos d’A-
frica, Stalin, Hitler, Armènia. I Armènia
és el primer poble cristià de la història,
gràcies a la missió de Sant Gregori
l'Il·luminador l'any 301. La Facultat de
Teologia de Catalunya va celebrar una
sessió en record del genocidi armeni. Un
dels assistents, l’ambaixador armeni
Avet Adonts, va recordar que l'origen ju-
rídic de la paraula “genocidi”, recollida
en el Codi Penal Internacional, corres-
pon a "qualsevol acte perpetrat amb la
intenció de destruir total o parcialment
un grup nacional, ètnic, racial o religiós
com a tal".

Una altra realitat problemàtica és
l’avortament. Cal tractar-ho, des d’una
perspectiva ètica i cristiana, amb cura.
El teòleg Gaspar Mora, autor de “La
vida cristiana. Teologia moral fona-
mental”, ho fa de manera pedagògica,
delicada i respectuosa. ”S’ha de plan-
tejar la temàtica de l’avortament –va ex-
plicar en una conversa periodística- de
la manera més objectiva, serena i com-

prensible possible (...) La gran qüestió
és el fet social de la dona que avorta,
dels milers de dones en totes les cir-
cumstàncies que decideixen avortar
avui, demà, demà passat. Cal pregun-
tar-se per què ho fan? Que els impul-
sa a prendre aquesta decisió? És un mal
personal i social (...) Això és el que hem
de considerar per realitzar un veritable
plantejament ètic i social”.

Quina ha de ser l’actitud de l’Esglé-
sia? Condemnatòria?. “Propugnar la
condemna –explica Gaspar Mora- com
solució està fora de lloc. Quina solució és
una reiterativa paraula condemnatòria
pels milers i milers d’avortaments? No
té cap sentit. No és una sortida. La con-
demna no respon al missatge ni a la mis-
sió de l’Església en el nostre món. L’ac-
titud de l’Església no és condemnar. L’Es-
glésia no és enviada a condemnar res. Je-
sús envia els seus a estimar i salvar. El fet
d’estar en situacions greus no justifica
abandonar l’Evangeli i dedicar-se a con-
demnar (...) L’avortament és un fet greu
perquè suprimeix la vida d’una persona,
i la persona que opta per suprimir-la que-
da marcada perquè sap que decideix so-
bre una qüestió molt seriosa”.

Una darrera qüestió. La síntesi se-
ria: no a l’avortament, sense condem-
nar les persones? Resposta de Gaspar
Mora: “Sense condemnar cal buscar la
forma d’afrontar el problema i inten-
tar resoldre’l. El darrer pas és un sí. A
què? Un sí a ajudar a les persones que
sofreixen i que estan en situació difí-
cil. Un si a les reformes socials neces-
sàries. Un sí a la vida”.

@KRLS: Complir el compromís és la millor
manera de correspondre a l'immens
honor que em va fer el Parlament avui fa
un any. A fons i fins al final!

@cristina_pardo: Trillo confirma en la
COPE que su intención ahora es ingresar
en el Consejo de Estado, el órgano que le
señala por el Yak 42. Con un par.

@toni_comin: El Dr. Rodés és l'exemple
de com exercir la medicina des de la
màxima excel.lència. El nostre sistema
de salut té un deute permanent amb ell.

Opinió en 140 caràcters
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“Estem satisfets perquè aquesta
vegada l’acord sembla ferm i tot
indica que tirarà endavant. Ja era
hora”.  Aquestes són les paraules
d’Antoni Guillén, president de la
Unió d’Entitats La Marina, va-
lorant l’acord signat fa dues set-
manes entre Ajuntament i Ge-
neralitat que estableix que l’L10
del metro arribi a la Marina a
principis de l’any que ve. 

Concretament, el pacte  sig-
nat entre l’Ajuntament i el Go-
vern preveu que s’obrin les es-
tacions de Foneria i Foc Cisell,
de la Marina de Port i la Mari-
na del Prat Vermell respectiva-
ment, gràcies als 40 milions
d’euros que el Govern obtindrà
de la venda de diversos béns im-
mobles a l’Ajuntament. Així
doncs, el govern municipal ad-
quirirà dues naus de l’àmbit de
Can Batlló i cinc solars, l’edifici
de la Llotja i part de les antigues
cotxeres Borbó, al districte de
Nou Barris. La intenció de l’A-
juntament és fer habitatge pú-
blic i diferents equipaments a
Can Batlló. 

El president de la Unió d’En-
titats La Marina, tot i la bona no-
tícia, no abandona del tot la
desconfiança que al llarg dels úl-
tims anys el seu barri ha mostrat
envers els anuncis governa-
mentals relacionats amb el me-
tro. És per això que afegeix que
sempre poden haver-hi “dubtes
després de tants incompli-
ments”. Al mateix temps, però,
remarca que quan l’arribada

del metro sigui una realitat “per-
metrà revifar el barri i el comerç”
i demana que “l’acord tingui
continuïtat i es faci tota l’obra del
passeig perquè el metro arribi a
la Zona Franca”.

COLAU I JUNQUERAS
Els encarregats de formalitzar
l’acord van ser l’alcaldessa Co-
lau i el vicepresident de la Ge-
neralitat i conseller d’Econo-
mia i Hisenda, Oriol Junqueras.
Colau i Junqueras van estar
acompanyats del conseller de
Territori i Sostenibilitat, Josep
Rull, i de la tinent d’alcaldia
d’Ecologia, Mobilitat i Urbanis-
me, Janet Sanz.

En la posterior roda de
premsa conjunta, Colau va re-
marcar que finalment es “fa jus-
tícia” amb uns veïns de la Ma-
rina que “no volen ser veïns de
segona, sinó de primera. I és just
que així sigui”. Colau també va
recordar que aquests barris han
patit fins ara “un dèficit de co-

municació molt important”. Per
la seva banda, Junqueras va
destacar que l’acord demostra el
“compromís del Govern amb
les institucions municipals”. 

L’Ajuntament calcula que
les dues noves estacions dona-
ran servei a una població po-
tencial de 70.000 persones.

CARRIL BICI I VORERA
A banda de les bones notícies re-
lacionades amb la Marina, a la
Zona Franca s’han posat en
marxa les obres de construcció
d’un carril bici i una vorera que
unirà la mitjana del passeig de
la Zona Franca, a l’altura del ca-
rrer Motors del barri de la Ma-
rina, amb la mitjana del carrer
A de la Zona Franc. 

Els veïns han celebrat la no-
tícia, tot i que també s’han mos-
trat crítics amb el fet que el ca-
rril bici no ocupi tot el passeig de
la Zona Franca i que l’Ajunta-
ment no els consultés el projec-
te abans d’executar-lo.

Una imatge del que serà el futur accés de l’estació de Foc Cisell. Foto: C. López

Satisfacció veïnal a la Marina
per l’arribada del metro el 2018
» Els veïns creuen que aquest cop l’acord és “ferm i tirarà endavant”

» S’obriran dues estacions a un cost de 40 milions: Foneria i Foc Cisell

Incidència | Sense llum als Jardins de la Rambla de Sants
Els veïns dels Jardins de la Rambla de Sants van acabar l’any a les fosques. I és que entre el

28 i el 31 de desembre, tal com va informar BTV, aquesta zona de Sants va patir una apagada
de llum que va provocar les queixes dels veïns. L’incident va fer que les escales mecàniques i

l’ascensor que connecta  amb l’estació de metro de Santa Eulàlia deixessin de funcionar.

Albert Ribas
LA MARINA

El solar de Priorat tindrà un
espai per a gossos i jocs infantils
EQUIPAMENTS4El futur del po-
lèmic solar del carrer Priorat,
que fa temps que alguns veïns del
barri de Sants fan servir com a pi-
picà per als seus gossos, implicarà
que es converteixi en un espai
mixt que acollirà una zona per a
gossos i una de jocs infantils.

Aquesta és la proposta que té
previst presentar el  Districte a la
Comissió de Seguiment de Sants
del pròxim 24 de gener.  En de-
claracions a El3.cat el gerent del
Districte, Francesc Jiménez, ha
explicat que el nou disseny del
solar “ha de permetre urbanitzar

l’espai, ja que ara té una urba-
nització molt deficient i actual-
ment s’utilitza com a espai de
gossos sense cap tipus d’ordre”. 

L’aposta del Districte no ha
acabat d’agradar els veïns que
porten el seu gos al solar, ja que
consideren que hi ha hagut falta
de comunicació. Els propietaris
dels gossos també s’han mostrat
crítics amb els veïns que han de-
nunciat la situació del solar, que
han demanat que l’espai es tan-
qui durant els caps de setmana
fins que no acabi la transforma-
ció, prevista per a finals d’any. 

Desallotjada l’Estació de Sants
per una falsa alarma

ÚLTIMA HORA4L’Estació de
Sants va ser desallotjada ahir a
última hora de la tarda després
que es detectés una maleta sos-
pitosa als escàners del control de
l’accés al tren d’Alta Velocitat.

Segons van publicar diversos
mitjans, la policia catalana va
desplaçar-hi els Tedax (Tèc-
nics especialistes en desactiva-
ció d’artefactes explosius) per
comprovar la maleta.

A causa de l’evacuació feta
per la policia, es va cancel·lar la
circulació de trens i alguns van
quedar aturats als túnels abans
d’entrar a l’estació. 

Una hora i 20 minuts més
tard que es detectés la maleta
sospitosa, pels volts de les nou
del vespre, es va confirmar que
es tractava d’una falsa alarma.
Amb tot, un ensurt que va tenir
tota la ciutat en alerta.

Una imatge de gent a fora de l’estació. Foto: Twitter (EstherQuerol1)
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Quant temps invertim en
anar amunt i avall? Al llarg
del dia, quant temps pas-

sem en un mitjà de transport? La
majoria de les persones utilitzem el
cotxe, el tren, el metro o l’autobús
a diari. ¿És equiparable el temps
que nosaltres hi dediquem en l’ús
al temps que les administracions
dediquen en invertir per a millorar
o mantenir la nostra mobilitat?

És possible que aquesta pre-
gunta no sigui fàcil de respondre
de forma immediata. Sí que
podem, però, tenir la percepció
que sigui quin sigui el temps que
l’administració hi inverteix, aquest
no és suficient. Dia rere dia les
notícies van plenes del mal fun-
cionament o de la poca inversió
que es fa en l’àrea de la mobilitat
ciutadana.

Ja fa anys que hi ha diversos
problemes amb els trens de Ro-
dalies (retards, robatoris, deixa-
desa en el manteniment...), amb la
via d’alta velocitat (estacions fan-
tasma, trens buits, inversions dub-
toses per poc rendibles...), amb les
autopistes (greuges comparatius:
uns les paguen, altres no; renego-

ciacions amb les concessions que
afavoreixen uns quants a costa de
tots), amb els aeroports (centralit-
zacions que no es justifiquen,
anul·lacions d’inversions de vols
internacionals, aeroports buits...)
o amb els ports (n’hi ha de defici-
taris que no es reinventen...). 

Aquests problemes ens afec-
ten el dia a dia, no només en la
qualitat de vida (molts són els
que arribem estressats a la feina
o els que tenim dificultats per ar-
ribar a segons quin lloc), sinó
també en la despesa. Viure amb
aquestes estructures deficitàries
ens surt molt car a cadascun de
nosaltres. I li surt car a l’adminis-
tració? A quina administració?
Quina és l’administració respon-
sable d’arreglar aquest dèficit?

A Catalunya, tenim un total de
12.076 km de carreteres. D’aques-
tes, un 50% el titular és la Genera-
litat, un 34,8% les Diputacions i un
14,9% l’Administració General de
l’Estat (www.territori.gencat.cat).
Per tant, podríem pensar que la
responsabilitat recau majoritària-
ment en la Generalitat. Cert, però,
on és el negoci? El negoci és en la

xarxa d’autopistes i vies d’alta ca-
pacitat. I aquí, qui és el titular ma-
joritari? L’Administració General
de l’Estat, amb un 52.4%. Per tant,
bona part d’uns diners que es re-
capten en la xarxa d’autopistes i
vies d’alta capacitat de Catalunya
i que es podrien destinar al man-
teniment de la resta de la xarxa
viària se’ls queda l’Administració
de l’Estat. Això no seria cap pro-
blema si l’Estat reinvertís la recap-
tació en la xarxa viària catalana,

però ho fa? No. Prou que en tenim
les orelles plenes de noves auto-
pistes gratuïtes a la resta de l’Estat
que ni tan sols són rentables.

Podríem seguir amb els tàn-
dems Rodalies Renfe-AVE, o el de
ports-aeroports. Són exemples
paral·lels que no fan sinó mostrar
que ens cal una administració
pròpia dels nostres recursos. Per-
què si nosaltres tenim els nostres
diners, nosaltres podrem decidir
on convé reinvertir-los. 

Així doncs, quan pensem en el
nostre futur, el futur immediat, hem
de valorar què és el que més ens
convé: si continuar creient en pro-
meses que sabem que rarament es
compliran o tenir confiança en nos-
altres mateixos ara que tenim l’o-
portunitat de canviar les coses. 

Eli Miró

Equip Redacció ANC 
Sants-Montjuïc

Infraestructures i mobilitat eficients

Et fot arribar tard a la feina?
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El mag Mr. Snow oferirà el seu
espectacle a la sala Barts

MÀGIA4El mag Nuel Galán,
més conegut com a Mr. Snow,
presentarà a partir del dia 18
el seu espectacle ‘La Asom-
brosa Historia de Mr. Snow:
Continúa la leyenda’ a la sala
Barts. El calendari d’actua-
cions s’allargarà fins al 29 i in-
clou un total de nou  dies amb
actuació.

Galán, que té com a director
artístic un dels referents inter-
nacionals de la màgia, El Mago
Pop, oferirà un xou totalment
renovat amb noves il·lusions i
col·laboracions que permetran
al públic gaudir de la millor
màgia  d’un artista que, avui dia,

és considerat un dels referents
del món de la màgia. De fet, l’es-
pectacle ‘La Asombrosa Histo-
ria de Mr. Snow: Continúa la le-
yenda’ és la segona part del
que va provocar que El Mago
Pop saltés a la fama. 

Galán, que també col·la-
bora en diferents programes
de televisió (Pasapalabra i Tot
Va Bien), ha estat guardonat
amb diferents reconeixements,
com ara el Premi Públic Al Mi-
llor Mag Comunitat De Ma-
drid 2014, el Primer Premi
Festival Màgic Almussafes o el
Premi Nacional de Màgia 2013
d’Espanya i França.

NADAL4A Sants parlar de Nadal
és fer-ho del festival infantil Pau
Sense Treva, que el passat dia cinc
de gener va tancar la celebració de
la seva 30a edició. Un any més les
Cotxeres de Sants van acollir el
festival, convertit en un referent
de l’oci nadalenc dels més petits.
Enguany, unes 5.000 persones
van passar per les Cotxeres per
gaudir, un any més, d’un dels re-
ferents nadalencs de Sants.

Enguany el Pau Sense Treva
es va posar en marxa el 28 de
desembre i va programar una
cinquantena d’activitats. Una
quarantena d’entitats de Sants,
Hostafrancs i la Bordeta també
van oferir tallers de diferents
modalitats, com ara de dansa
contemporània, pintura, escacs,
foc, papiroflèxia, malabars, ràdio,
barrets... 

El festival també va habilitar
diversos espais per tal que els més
petits poguessin gaudir de dife-
rents pel·lícules o jugar amb cons-
truccions de fusta o jocs de taula,
mentre que el dimecres dia qua-
tre es va celebrar una xocolatada,
una mostra castellera i el correfoc
de la colla de diables de l’escola
Barrufet, entre altres activitats.

Com no podia ser d’una altra
manera, uns dels altres dies més
destacats d’aquest Nadal va ser  el

de la cavalcada de reis. El vespre
del dia cinc els carrers de Sants es
van omplir per rebre els Reis
Mags. La cavalcada va iniciar el
seu recorregut a la plaça Comas
(Les Corts) i va acabar als Jardins
de Can Mantega. Barris com el
Poble-sec o la Marina també van
fer la seva cavalcada.

ELS PASTORETS
El resum nadalenc dels actes ce-
lebrats al Districte també ha d’in-
corporar una menció a la repre-
sentació teatral del centenari dels
Pastorets de Josep Maria Folch i
Torres, que va arribar als teatres
dels barris santsencs. 

El 30 de desembre  el Quadre
Escènic de Sant Medir va repre-

sentar l’obra al Teatre de Sant
Medir. La representació es va re-
petir dissabte i diumenge passat.
D’altra banda, el Centre Catòlic
de Sants va acollir l’obra els pas-
sats 17 i 18 de desembre i aquest
passat diumenge amb èxit de
públic.

RECOLLIDA D’AVETS
Per últim, fins al 17 de gener hi
haurà instal·lats al districte 24
punts de recollida d’avets de Na-
dal per tal que els veïns es puguin
desfer amb comoditat d’aquest ar-
bre tradicional nadalenc. Els ar-
bres recollits es reciclaran al viver
municipal i es transformaran en
encoixinat pels diferents espais
verds  i parcs de la ciutat.

El Pau Sense Treva ha tornat a ser un èxit. Foto: El3.cat

El festival infantil Pau Sense
Treva tanca la seva 30a edició



11 | líniasants.catCREU COBERTA - BUTLLETÍ Nº 298 11 gener 2017



Associació de Comerciants

Creu Coberta

| 12 líniasants.cat CREU COBERTA - BUTLLETÍ Nº 29811 gener 2017

Montserrat Ballarín,
regidora de comerç
de la ciutat, va visitar
l’eix comercial Creu
Coberta fa uns dies i
també alguns dels
seus establiments
més significatius, des
de botigues que s’hi
han instal·lat recent-
ment, fins a alguns
comerços centenaris

com l’Òptica Oliver.
Ballarín, acompan-
yada de la consellera
de comerç del dis-
tricte Àngels Boix,
va poder conèixer
també algunes de les
activitats nadalen-
ques de l’Associació
de Comerciants i al-
guns dels nostres
projectes futurs.

Creu Coberta va viure
amb èxit els últims dies de
la campanya nadalenca.
La setmana de Reis ha
estat molt positiva i la fira
de Nadal al Meeting
Point ha fet que tothom
vibri amb activitats i com-
pres. La presència dels
Reis d’Orient, així com la
recollida de joguines i les
parades amb objectes de
regal ha estat els grans re-
clams. Centenars de

nenes i nens han passejat
per conèixer els Reis i en-
tregar-los la carta en mà.
Fins al dia 5 al migdia, el
Meeting Point va tornar a
ser el lloc de trobada de la
canalla, on a més dels
Reis hi havia inflables i un
llit elàstic on van poder
passar una estona d’allò
més divertida.

Us hi esperem l’any
que ve!

I una temporada més, el temps de les Rebaixes ha tornat.
Ara que tothom, institucions, clients i comerciants discu-
teixen la conveniència de les rebaixes i les temporades de
descomptes, nosaltres tornem a fer-nos ressò d’aquest
temps de l’any en què els establiments ens posem d’acord
per a fer descomptes en productes de temporada. Per tant,
un any més, donem la benvinguda a les Rebaixes d’hivern. 

Recordeu que als nostres establiments les rebaixes són de
debò. Tingueu-ho en compte, feu cas de les recomana-
cions per comprar a les rebaixes que fem des de les ofici-
nes de consumidors i des de les associacions de
comerciants, i preneu nota del decàleg del consum res-
ponsable.
Us esperem a Creu Coberta!

Ens visita la regidora de Comerç de Barcelona

Nadal i Reis
d’èxit al

Meeting Point

Ja tenim aquí les rebaixes



Associació de Comerciants

Creu Coberta

13 | líniasants.catCREU COBERTA - BUTLLETÍ Nº 298

En el marc del BCN Shopping
& Shooting, Creu Coberta ha
rodat el videoclip solidari que
transcorre al menjador social
Canpedró, de Sants, amb la vo-
luntat de conscienciar de la
gran tasca que realitzen els
menjadors socials de la ciutat.
Podeu col·laborar amb nosal-
tres aportant una quantitat eco-
nòmica que anirà directament
als menjadors socials, on tants

veïns i veïnes de la ciutat dis-
posen d’un plat calent cada
dia. 

El videoclip ha estat dirigit
per Joan Riedweg, i ha comp-
tat amb la col·laboració de l’ac-
tor Pep Planas i de la cantant
Mia Fuentes, que ha interpre-
tat la cançó. Veieu-lo al web:

ca.bcnshoppingandshoo-
ting.cat i col·laboreu amb una
aportació. 

Encara podeu votar els curts del concurs de cinema i
comerç que més us agradi. Els que més vots i valoració
tinguin, guanyaran el Premi del Jurat d’enguany.

El pròxim dia 20 de gener entreguem els Premis
Hermes del Comerç, del concurs de curtmetratges BCN
Shopping & Shooting, en una gala que se celebrarà al Cai-
xaforum de la ciutat i que estarà presidida pel conjunt
d’eixos comercials de la ciutat i les autoritats del món
del comerç. Al lloc web del concurs http://ca.bcnshop-
pingandshooting.cat/ hi trobareu tots els curts que
s’han presentat, podreu votar els millors, i a més podreu
fer una aportació solidària per als menjadors socials de
Barcelona.

Avui, us presentem el jurat que participa en el con-
curs. Primeres figures del cinema i del comerç.

MONTECARLO
Storyteller, cineasta i arquitecte trans-
mèdia. És llicenciat en Belles Arts per
la UB i MBA en Cinema i Televisió
per la URL.  Va iniciar la seva carrera
com a dibuixant de còmics, i ha treba-

llat en sèries d’animació, 3D, curts i llargmetratges, fent
funcions de guió, storyboard i direcció. És cofundador
de StoryCode BCN i de ADA.

ELISA PLAZA
La productora executiva Elisa Plaza té
una llarga trajectòria en produccions
televisives d’èxit, telefilms i sèries.
Entre els seus treballs s reconeguts hi
ha Carles, príncep de Viana, La Mari, Po-

sitius, Les veus del Pamano, Ermessenda, El mètode Gron-
holm, i les pelÆlícules Fènix 11.23, Desclassificats, Chico &
Rita, Héroes i Pa Negre. Actualment, és secretària de l’A-
cadèmia del Cinema Català.

LUIS BLANCO
Luís Blanco és un músic independent,
que des del 1998 compagina les seves
actuacions amb la direcció dels Cen-
tres educatius Jam Session de Barce-
lona on s’imparteix la primera

titulació universitària oficial d’Espanya en l’àmbit del
rock, músiques urbanes i tendències. Ha fet gires musi-
cals per nombrosos països internacionals.

JUDITH COLELL
Judith Colell és directora, guionista i
productora de cinema catalana. L'any
1996 el seu curtmetratge Escrit a la
pell va estar nominat al Premi Goya.
El 2010 va codirigir la pelÆlícula Elisa

K, que va obtenir el Premi del Jurat al Festival Interna-
cional de Cinema de Sant Sebastià. El 2011 fou elegida
vicepresidenta de l'Acadèmia del Cinema Espanyol.

RAFAEL SANTANDREU
Rafael Santandreu és psicòleg i es-
criptor. Llicenciat en Psicologia en la
Universitat de Barcelona, es va espe-
cialitzar en Psicologia Clínica al Cen-
tro di Terapia Strategica de Arezzo. El

2011 va debutar com escriptor amb El arte de no amar-

garse la vida, que es va convertir en el llibre de no ficció
més venut del 2012.

MIQUEL SITJAR
L’actor Miquel Sitjar és conegut per
haver participat en nombroses pelÆlí-
cules. Entre els seus èxits hi ha les sè-
ries de TV3 Mirall Trencat, Zoo, 16
dobles o Laberint de passions. En l’àmbit

del cinema destaquen els seus treballs a les pelÆlícules
Menos es más, Xtrems, Desclassificats, Pasión criminal, Bar-
celona 1714 i Pàtria.

LLUÍS LLANAS
President de l’Eix Comercial Creu
Coberta i propietari de la botiga Lla-
nas de roba per la llar i interiorisme.
Des de la seva arribada a la presidèn-
cia de Creu Coberta s’han dut a terme

nombrosos projectes d’àmbit social, cultural, de pro-
moció econòmica,... Va rebre el Premi Albert Gonzá-
lez de comerç de Barcelona l’any passat.

SALVA VENDRELL
Salvador Vendrell és president de la
Fundació Barcelona Comerç des del
2016. És el gerent de l’emblemàtic bar
Marcel, del carrer Santaló, del quual
en va ser director durant set anys. En

la seva trajectòria hi ha diversos negocis de restauració,
reprografia i fotografia, i ha cursat dos màsters en Mar-
keting i gestió empresarial.

Rodem un videoclip amb Canpedró

Un gran jurat per al Barcelona Shopping & Shooting

11 gener 2017
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Més informació i venda d’entrades
amb descompte a:

www.poble-espanyol.com

Ja ha arribat el mes de gener i,
amb ell, les millors rebaixes de
Barcelona, a Arenas. Visiteu
el centre comercial més cèn-
tric de la ciutat, a tocar de la
Plaça Espanya, conegueu els
nostres establiments i la nos-
tra oferta de restauració, i no
oblideu que les rebaixes a Are-
nas, són rebaixes de veritat!
Arenas, el vostre centre co-
mercial més proper.

Ha començat el 2017 i també la programació fa-
miliar al Poble Espanyol de Montjuïc, que aquest
any inclou més propostes que mai perquè grans i
petits gaudiu al màxim de la cultura, les arts escè-
niques i les festes en general. 

Festa de Carnestoltes al febrer, Diada Gegan-
tera i Festival de Titelles al març, el festival de flors
i jardins De flor en flor a l’abril, Fira dels Clicks al
maig, Festa Major al juliol, Halloween a l’octubre,
Fira Medieval i la fira de l’esquí i esports de mun-
tanya Let’s Snow al novembre i les activitats de
Nadal al desembre... Tot això és el que us espera
aquest any a l’emblemàtic recinte de Montjuïc! 

Però encara hi ha més... Fins i tot la Biergarten,
que se celebrarà entre els mesos d’abril i maig, i el

festival de barbacoa i música americana
Ribs&Shout al setembre inclouran un bon grapat
d’activitats dirigides als més petits! 

A més, cada diumenge al matí es farà una acti-
vitat familiar diferent: tallers, espectacles de teatre,
titelles, dansa, màgia o circ que faran volar la ima-
ginació dels nens i també dels adults. 

Feu-vos socis del Poble Espanyol i gaudireu de tot
plegat per un preu d’escàndol!

Les rebaixes arriben 
a Arenas de Barcelona

Tot un any per
gaudir en família
al Poble Espanyol

11 gener 2017 CREU COBERTA - BUTLLETÍ Nº 298
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Cómo mantener una buena visión a partir
de los 40

Si tiene más de 40 años es probable que note que
su visión ha empezado a cambiar. La capacidad
que tenemos en enfocar objetos cercanos se em-
pieza a perder. La presbicia o vista cansada es la
pérdida normal de enfocar objetos cercanos y está

relacionada con la edad.
El riesgo de pérdida de visión aumenta con los años y aparecen

enfermedades como la degeneración macular senil, la catarata, la re-
tinopatía diabética o el glaucoma.

Proteger y cuidar la vista es esencial para tener una buena calidad
de vida a partir de los 40 años. Es importante revisar el estado de los
ojos una vez cada año y si usa gafas o lentillas, debe actualizar la co-
rrección ocular y llevar las monturas adecuadas.

• Herencia genética. Debe controlar la salud ocular cada año en
el caso de tener antecedentes con diabetes o hipertensión.

• Chequeos médicos. Revisar la salud de forma regular: control
de la diabetes, análisis de sangre, presión sanguínea, etc.

• Prestar atención a cambios en la visión y acudir al médico ante
síntomas como visión borrosa, visión doble, flashes de luces fre-
cuentes, entre otros.

• Practicar ejercicio físico. Según un estudio de la American Op-
tometry Academy, practicar ejercicio diariamente reduce en un 70%
el riesgo de padecer degeneración macular asociada con la edad. 

• Utilizar gafas de sol que protejan del 100% de la radiación ul-
travioleta. 

• Seguir una dieta equilibrada. Los antioxidantes, presentes en
frutas y vegetales verdes, reducen el riesgo de catarata.

• La ingesta de Omega-3 reduce la pérdida de visión y alivia los
síntomas de sequedad. 

• No fumar. Fumar afecta a patologías oculares asociadas a la edad.

Alicia Escuer
Directora técnica y de formación en Óptica Universitaria

Comerç i discapacitat

Les persones amb discapacitat o diversi-
tat funcional visual experimentem dife-
rents barreres arquitectòniques i
informatives, que ens dificulten poder
viure en plenitud. Durant dècades, des
de diferents sectors de la ciutat s'han

desenvolupat polítiques d'accessibilitat centrades princi-
palment en barreres arquitectòniques, esforços que han
fet de la ciutat un referent d'accessibilitat a escala inter-
nacional. No obstant això, els esforços per acabar amb
les barreres informatives, s'havien anat quedant una
mica  endarrerits fins a l'eclosió de les TIC i aplicacions
per dispositius mòbils accessibles, que representen un
avanç substancial en la millora de la nostra qualitat de
vida. 

En aquest sentit, durant l'any 2016 es va dur a terme
el projecte Barcelona, Ciutat Multisensorial, una aliança
entre entitats del Tercer Sector, l'Associació de Comer-
ciants de Creu Coberta, l'Institut de Persones amb Disca-
pacitat, l'Institut de Cultura de Barcelona, el Districte i
Mass Factory,  per dissenyar i implementar una infraes-
tructura digital oberta, basada en tecnologia sensors be-
acons, una tecnologia que permet que les persones amb
diversitat sensorial, així com a tota la ciutadania, pugui
augmentar la informació que rep de l'entorn urbà.
Aquesta aliança ha obtingut com a resultats els proto-
tips de la "Xarxa Oberta Beacons Barcelona (XOBB)" i
l'app "Aparadors Virtuals de Creu Coberta". Mitjançant la
instal·lació de la infraestructura digital, les persones po-
dran tenir un major accés a la informació dels establi-
ments i ofertes comercials i els comerciants, han
obtingut una eina digital per potenciar la promoció.

Marcos Cereceda Otárola
Pere Valera Amor

Responsables del projecte Aparadors Virtuals

Els souvenirs, un repte

Hi ha un cert consens en el fet que,
majoritàriament, els de la ciutat i de
tot el país no agraden als seus ciuta-
dans, fins i tot utilitzem la paraula
“souvenir” de forma despectiva,
quan no hauria de ser així.

El “souvenir” és un objecte que
adquirim per tal de preservar o regalar en record
d'un viatge. La majoria de ciutats del món han anat
consolidant algunes icones com a les “representati-
ves” d’aquell territori de forma natural o com a relat
de l’aparell propagandístic de la seva estructura po-
lítica.

A casa nostra al llarg dels anys ha imperat un relat
poc autòcton. Andalusia o Mèxic són territoris molt
estimats pels catalans, però els seus símbols no en
són propis. Tampoc ho són elements que, havent for-
mat part de la tradició del país, els darrers anys, han
estat prohibits per la seva crueltat i anacronisme
com ara les curses de braus o els correbous.

El “souvenir” en moltes ocasions és comercialit-
zat per persones que ignoren la nostra realitat i amb
un criteri d’època qualitat, baix preu i molt volum.
També hi ha molts turistes que no saben ben bé on
van.

Per sort hi ha museus, comerços, artesans i dis-
senyadors que fa anys que han començat a fer una
bona feina. I és que motius d'inspiració no en man-
quen, donat que Barcelona s'associa a conceptes
com la creativitat, el disseny, l’hospitalitat i la mo-
dernitat, entre d'altres, i Catalunya és sinònim d'es-
forç, de comerç, de productivitat, de cultura
mil·lenària i de seny. I tant una com l'altre podem as-
sociar-les sota un gran valor, el Talent!

Bru Recolons
Fundador dels Premis Souvenir

www.souvenir.barcelona

Tras las fiestas

¿Quién no ha tenido en un mo-
mento determinado - o en muchos
- la sensación de pesadez, de em-
pacho, de tener ganas de acabar las
fiestas para “comer más sano”?

Claro que están apetecibles los
“excesos” y que no lo hacemos

muy a menudo, pero cuando hay un “exceso de ex-
cesos” el cuerpo nos da un toque de atención, ha-
ciendo que nos sintamos regular.

A los largo de los 40 años de experiencia que
tengo en contacto con el mundo natural he tenido la
oportunidad de departir y aprender de los mejores
profesionales del país en medicina natural y todos
coinciden en que hay tres cuestiones básicas que si
conseguimos controlarlas reduciremos la mayor
parte de los trastornos que regularmente nos aque-
jan y que aumentan conforme cumplimos años, con
lo que indudablemente mejoraremos, y mucho,
nuestra calidad de vida.

Estos tres principios son evitar el sobrepeso, el
estreñimiento y tener un hígado lo más limpio posi-
ble.

Si nos fijamos tras las pasadas fiestas hay dos de
estos, sobrepeso y el hígado, que seguramente
hemos ido en la dirección equivocada, y sé que es
casi imposible luchar contra esto. Pero lo que sí está
en nuestra mano es ponerle remedio inmediata-
mente.

Ya comenté en el pasado de las bondades de
hacer durante 20 días una limpieza hepática un par
de veces al año y que mejor momento que éste.

Diego Díez
Gerent de La Dietètica

www.ladieteticabarcelona.com/

Principals Continguts del Marke-
ting Digital i Social Media (1)

El Màrqueting  Digital i Social Media
ofereix la formació per respondre
amb excel·lència al ventall de noves
exigències de l’empresa d’avui, pre-
parant professionals que poden
exercir en diverses àrees d’una em-

presa i  actuen  en els Social Media, des de les deci-
sions estratègiques fins a l'elaboració dels diferents
plans, la definició i seguiment d'objectius i l'execució
del dia a dia. 

Encara que parlem  del tema, cal recordar quins
continguts són importants per aprendre:

1)  La comunicació online a l'empresa:
• Això vol dir: Tipologia i ús de les xarxes socials.

Eines de gestió de la comunicació social. El pla de co-
municació online. Format digitals i gràfica. Casos d'è-
xit de gestió de la comunicació online. Aspectes
legals associats a la comunicació online i els Social
Media.

2) Les eines professionals:
• Internet, PC, Mobile, tauletes (xarxes socials,

blogging, fòrums, xats, web, microsite, viral, canals
broadcast, podcast, advergaming, clouds, mobile, vir-
tual events, RP, Màrqueting Directe 2.0, apps, geolo-
calització, Facebook, Twitter, linkedIN, Pinterest,
Instagram, Youtube, line, viber, skype, watsApp, go-
ogle talk, comunicació mòbil: app i web mobile. 

• Creació de plataformes i eines de comunicació
múltiples i continguts, a partir de xarxes socials i
transversalitat de sinergies: Internet, PC, smartpho-
nes i tauletes. Estratègies de captació (Front-end) i
de manteniment i fidelització (Back-end).

D’aquí a dues setmanes seguirem amb aquests
continguts parlant de les social analytics.

Dr.  Cèsar Duch i Martorell
Coordinador Master MBA Universitat de Vic

cesar.duch@uvic.cat
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CONCURS4El començament de
l’any és per excel·lència l’etapa
més cinèfila del calendari, un
fet al qual no és aliè el comerç de
proximitat barceloní. I és que el
pròxim dia 20 de gener se cele-
bra la gala d’entrega dels premis
del concurs de curtmetratges
BCN Shopping&Shooting, una
iniciativa que va néixer fa uns
anys de la mà de l’Associació de
Comerciants de Creu Coberta i
que ha esdevingut un certamen
on hi participen botiguers de
tota la ciutat de la mà de la Fun-
dació Barcelona Comerç, que és
qui ho organitza. El CaixaFo-
rum acollirà la tradicional gala
d’entrega de premis a partir de les
nou de la nit, on s’entregaran els
premis Hermes del comerç als
millors curts presentats. 

El certamen té el mateix for-
mat que en les passades edi-
cions. Els equips que s’han
presentat han elaborat un curt-
metratge d’una durada màxima

de cinc minuts que han hagut
d’ambientar en alguna de les
botigues de la Fundació. La
trama del curt ha de basar-se en
una paraula clau que van rebre
els equips abans de començar a
enregistrar els films, entre els
dies 20 de novembre i 21 de
desembre. El dia 24 de desem-
bre van ser penjats a la web del
concurs i ara, un jurat format
per professionals del món au-
diovisual i la cultura decidiran
quins han estat els millors.

Enguany el certamen tindrà
un fort vessant solidari, ja que

està recollint fonts per a menja-
dors socials. De fet, l’organitza-
ció ha habilitat un espai web
(http://solidaritat.bcnshoppin-
gandshooting.cat) on els usua-
ris poden introduir la quantitat
que vulguin donar.

El recapte compta amb la
col·laboració de l’actor Pep
Planas i de la cantant Mia
Fuentes –que ha composat
per a l’ocasió la cançó La vida
en su total–, que protagonit-
zen un videoclip –a la fotogra-
fia– que vol conscienciar
sobre els menjadors socials.

Rodatge del clip solidari, amb Planas i Fuentes. Foto: BCN Shopping&Shooting

Tot a punt per a la gala dels 
BCN ‘Shopping&Shooting’

» El CaixaForum acollirà el 20 de gener l’entrega de premis
» Al certamen hi participen més d’una vintena de curtmetratges

Un conveni per vertebrar i
consolidar els eixos comercials

COL·LABORACIÓ4La Fundació
Barcelona Comerç va signar un
conveni de col·laboració  amb el
departament d’Empresa i Co-
neixement –a través del Con-
sorci de Comerç, Artesania i
Moda (CCAM)– el passat dia 23
de desembre amb l’objectiu de
dinamitzar i vertebrar els eixos
comercials de la ciutat.

D’aquesta manera, la Fun-
dació i la Generalitat sumaran
esforços per impulsar una sèrie
d’actuacions orientades a la
vertebració i consolidació dels
eixos comercials. 

De fet, els dos actors coinci-
deixen en el fet que cal reforçar
la col·laboració per potenciar la
visibilitat i professionalització
dels eixos, posant al seu abast
eines que els permetin adaptar-
se a l’entorn actual i millorar la
seva capacitat de creixement i
consolidació. Amb aquesta pre-
missa, l’objecte del conveni és
establir un marc de col·labora-
ció entre el CCAM i la Funda-
ció Barcelona Comerç per
desenvolupar una sèrie de pro-
jectes que volen contribuir a
assolir aquest objectiu. 

Professionalitzar les botigues
amb un concurs d’aparadors

PROMOCIÓ4L’Ajuntament, en
el marc de Nadal, va organitzar
un concurs d’aparadors on van
participar botigues de nou barris
de la ciutat, entre elles algunes
de la Marina. 

Segons dades municipals,
van prendre part en el certamen
un total de 60 comerços a tota la
ciutat, que van haver d’enviar
una fotografia del seu aparador
sense decorar i una altra ja guar-
nit. Ara cal decidir qui s’empor-
tarà el premi al millor aparador
del barri, el qual obtindrà un as-
sessorament comercial valorat en

1.000 euros per millorar el seu
negoci. El jurat valorarà la sos-
tenibilitat dels materials de la de-
coració, el disseny, l’originalitat
i si s’ha tingut en compte el pú-
blic al qual s’adreça la botiga. 

Segons expliquen fonts mu-
nicipals, l’objectiu d’aquesta ini-
ciativa és professionalitzar els es-
tabliments, millorar-ne la gestió
interna i contribuir a la seva
sostenibilitat econòmica. Mont-
se Ballarín, regidora de Comerç,
ha afirmat que “és important
que el petit comerç avanci en la
seva professionalització”. 

La Targeta Solidària ajuda
450 famílies durant el 2016

SOLIDARITAT4Durant l’any
2016, 450 famílies han pogut
comprar aliments a botigues de
la ciutat gràcies a la Targeta
Solidària. Una xifra que signifi-
ca que, en total, unes 2.300
persones s’han beneficiat d’a-
questa iniciativa. 

A través d’aquesta iniciativa,
que va néixer fa tres anys de la
mà de Càritas, les persones que
viuen situacions de precarietat
econòmica poden comprar a

botigues d’alimentació de la ciu-
tat, gràcies als diners que s’in-
gressen a cada targeta. 

En la prova pilot de l’any
2013, es van donar 20 targetes
a barris de l’Eix Besòs. Tres
anys més tard, aquesta xifra ha
augmentat fins a les 450 i s’hi
han destinat uns 350.000 euros. 

Els eixos i associacions de co-
merciants van donar suport des
del primer moment a una ini-
ciativa que creix any rere any. 

Polèmica | Primeres reticències sobre el tiquet electrònic
Després de l’anunci d’algunes cadenes sobre la voluntat d’eliminar el tiquet en paper, 

Facua-Consumidores en Acción ha emès un comunicat on alerta que, per llei, ha de ser el
consumidor qui accepti substituir la tradicional factura resumida per un document elec-

trònic. Cadenes com Carrefour s’han afegit a la iniciativa per criteris de sostenibilitat.

Moment de la signatura amb Baiget i Vendrell. Foto: Fundació BCN Comerç
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36 associacions i entitats ocuparan la Rambla el dia 28 per reivindicar Barcelona per als seus veïns

“La ciutat no està en venda”
PROTESTA/ La Rambla es convertirà, el
pròxim dia 28, en un espai de reivindica-
ció. I és que un total de 36 associacions i
entitats del teixit associatiu, urbanístic, sa-
nitari o veïnal, entre altres, duran a terme
una ocupació popular d’un dels carrers
més emblemàtics de la ciutat.

Aquesta acció, anomenada #Ocupem-
LesRambles, va ser presentada el passat dia
10 a la seu de la FAVB. Durant aquest acte
es va fer la lectura d’un manifest anome-
nat Barcelona no està en venda, en el qual
es denuncia “la pujada dels preus de l'ha-
bitatge, la precarietat laboral, el descontrol
de la gestió turística, la mercantilització de
l'espai públic, la desigualtat i la necessitat
de recuperar la ciutat per al veïnat”. 

El text comença assegurant que du-
rant les darreres quatre dècades, la ciutat
s’ha anat construint “amb errors i encerts
presidits per dos factors: l’especulació im-
mobiliària i la lluita dels barris per una ciu-
tat digna i cosmopolita, que atresora una
llarga història per a la supervivència de la
ciutat i la seva gent”. El manifest lamenta
que l’evolució i la transformació constant
que s’ha produït en els darrers 40 anys
(però que s’ha accentuat de manera expo-
nencial en els darrers 10) ha portat a què
Barcelona estigui “en venda”, una situació
de la qual es responsabilitza el fet que “el
fenomen especulatiu ha adquirit una di-
mensió global, impulsat pel capital finan-
cer i la complicitat de les elits polítiques de
Madrid i Catalunya, que volen transformar
la ciutat en un gran negoci”.

Aquesta situació, segons el manifest,
no ha arribat al seu límit ni de bon tros, ja

que “assistim a un agreujament progres-
siu”, un fet que, accentuat pel model de
gentrificació de la ciutat, ha acabat per “ex-
pulsar el veïnat dels barris, fomentant la
sobreexplotació turística”, un fenomen
que ja existeix a altres ciutats.

El manifest continua amb una sèrie de
reivindicacions que són les que es faran
públiques durant el matí del dia 28. Aques-
tes demandes són el canvi de model turís-
tic, passant “d’un model de turisme
massificat promogut pels grans operadors
turístics” a “un volum de turisme accepta-
ble i respectuós amb la convivència veïnal”. 

Durant l’ocupació de la Rambla també
es reclamarà “la derogació de les reformes
laborals i de jubilació, així com la imple-
mentació de mesures de suport a la lluita
contra l’atur”, unes mesures que els con-
vocants consideren necessàries per lluitar
contra la precarització laboral.

Un altre dels punts que es reivindicarà
serà “l’accés a l’habitatge digne i assequi-
ble per a tothom”, la lluita contra els des-
nonaments i els desallotjaments d’espais
socials per la força.

#OcupemLesRambles també incidirà en
temes de medi ambient (“aturar la des-
trucció del medi ambient per la contami-
nació i promoure el transport públic
eficient i mitjans alternatius com la bici-
cleta”), defensarà l’espai públic “per gaudir
i conviure, no per fer negoci”, reivindicarà
el comerç de proximitat i mostrarà la seva
solidaritat amb els barris més empobrits.

El manifest acaba fent una nova crida
a tothom i insta a fer pinya per “barrar el
pas als enemics de la ciutat”.

QUEIXA/ Un mes i mig després de l’inici dels problemes,
el cas s’ha resolt. El passat dia 30 de desembre, centenars
de veïns dels barris del Poblenou i de Bac de Roda van
començar a recuperar la línia telefònica després de
més d’un mes i mig sense servei (les primeres avaries es
van registrar el passat 13 de novembre).

“És insòlit que hàgim hagut d’esperar tant per veu-
re com Telefònica resolia el problema”, lamenta Salvador
Clarós, president de l’Associació de Veïns del Poblenou.
“Ens consta que la situació està totalment normalitzada
des del passat dia 4, quan vam mantenir la darrera reu-
nió amb la companyia, en la qual els vam fer arribar les
indemnitzacions que reclamem per tot aquest temps sen-
se servei”, afegeix Clarós, que admet que, ara per ara, no
tenen previst reunir-se més amb Telefònica. “En la darrera
trobada també ens van assegurar que, a partir del mes
que ve, els usuaris començaran a rebre el retorn dels co-
braments de les factures d’aquests dos mesos anteriors”,
explica Clarós.

Durant tot el temps en el qual els veïns van estar sen-
se servei telefònic, l’AVV, l’Ajuntament i la companyia van
mantenir una sèrie de reunions, tot i que segons Clarós,
les explicacions “no s’entenien”. Tot i això, finalment els usua-
ris ja tornen a disposar del servei que tenen contractat.

Centenars de veïns del Poblenou i Bac 
de Roda ja tornen a tenir servei telefònic CONDOL/ El Poblenou i la ciutat han perdut un dels líders

veïnals i activistes més actius. El passat 26 de desembre
va morir Manel Andreu, una de les figures més repre-
sentatives de les lluites veïnals. Expresident de la FAVB, de
l'Associació de Veïns del Poblenou i sindicalista, Andreu
va dedicar bona part de la seva vida a lluitar per les con-
dicions de vida dels seus veïns.

La seva feina va començar a destacar durant la dèca-
da de 1990 (especialment després dels Jocs Olímpics) i a
principis d’aquest segle. Més recentment, la seva tasca es
va centrar a dignificar les condicions de vida dels immi-
grants i de la seva inserció a la nostra societat.

L’alcaldessa Ada Colau, l’exalcalde Xavier Trias, el tinent
d’alcalde Gerardo Pisarello o la regidora de Ciutat Vella Gala
Pin van fer diverses piulades recordant la seva figura.

Mor Manel Andreu, un dels
líders veïnals del Poblenou

veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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SERVEIS/ Els bons resultats de les
passades experiències han portat
l’Ajuntament a ampliar i reforçar el
servei de sales d’estudi per a joves
que, des del passat dia 2 i fins al 2
de febrer, ha impulsat a la ciutat.

Aquests espais se sumen a les
biblioteques per tal d’ajudar els es-
tudiants a preparar els exàmens.

D’aquesta manera, a Ciutat
Vella s’obrirà una d’aquestes sa-
les, l’Eixample, les Corts i Sant
Martí veuran com l’oferta es du-
plica i districtes com Sants-Mont-
juïc, Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia i
Sant Andreu comptaran amb
tres d’aquestes sales, mentre
que a Horta-Guinardó i a Nou Ba-
rris se n’obriran quatre.

L’Ajuntament
amplia i reforça 
les sales d’estudi

EDUCACIÓ/ Els sindicats representats a la
Taula Sectorial de l'Ensenyament (CCOO,
la USTEC, el Sindicat de Professors de Se-
cundària ASPEC-SPS i la UGT) han convo-
cat vaga a l’ensenyament públic per als
pròxim dies 18 de gener i 9 de febrer.

En una roda de premsa conjunta que
es va celebrar a la seu de la FAVB el passat
dia 9, els representants sindicals van
anunciar que duran a terme aquesta atu-
rada si Ensenyament no accedeix a nego-
ciar les seves demandes. Entre altres
reivindicacions, els sindicats reclamen que
es dibuixi un calendari per tal de pal·liar
les retallades que l’ensenyament públic ha
patit en els darrers sis anys. Ramon Font,
representant de la USTEC, va assegurar
que la intenció que hi ha al darrere d’a-

questa convocatòria és “tornar a l’escenari
anterior a les retallades i recuperar les
condicions laborals que teníem abans del
2010”, mentre que el portaveu del Sindi-
cat de Professors de Secundària, Xavier
Masó, va lamentar la manca de resposta
per part del Govern. “El departament no
s’ha volgut ni asseure a negociar”, va la-
mentar Masó.

Les principals reivindicacions són la re-
ducció d’hores lectives, tant a primària
com a secundària (recuperant els horaris
de 18 i 23 hores a la setmana que es feien
anteriorment), que les substitucions del
professorat es facin des del primer dia,
que es garanteixi una certa estabilitat als
professors interins o que els professors
substituïts també cobrin el mes de juliol.

Convoquen vaga a l’ensenyament públic
per als dies 18 de gener i 9 de febrer

IGUALTAT/ Ja està en marxa el pro-
grama en moviment [s], una sèrie
d’activitats que, entre aquest mes
i el juliol, serviran per comme-
morar el 40è aniversari de les I Jor-
nades Catalanes de la Dona, que
es van celebrar a la ciutat el 1976
i que van servir per començar a
plantar la llavor de futures cam-
panyes i mobilitzacions i van fer
que molts assumptes considerats
aleshores estrictament domès-
tics passessin a ser tractats de
manera pública.

Entre les activitats que es du-
ran a terme a tota la ciutat hi ha
cinefòrums, xerrades, exposi-
cions i taules rodones.

‘en moviment [S]’
recorda 40 anys
d’activisme femení

PUBLICACIÓ/ La repressió fran-
quista que va patir la ciutat entre
1939 i 1975 és el tema protago-
nista del dossier del número 142
de la revista Carrer, que edita la
FAVB. Altres temes que també
apareixen en aquesta publicació,
que ja es pot descarregar al portal
web de la FAVB, són articles sobre
els preus dels lloguers, sobre l’ai-
gua o una entrevista a Joan Llina-
res, exdirector executiu del Palau
de la Música.

Per altra banda, a mitjans
del mes passat la FAVB va anun-
ciar que la campanya de micro-
mecenatge per publicar un nú-
mero especial pels 25 anys de Ca-
rrer ha estat un èxit.

‘Carrer’ aborda la
repressió franquista
que va patir la ciutat

veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona

La Marina espera amb candeletes
l’arribada de la Línia 10 l’any que ve

METRO/ Encara no fa ni un mes
que hem estrenat l’any, però els
barris de la Marina ja esperen
amb ganes l’arribada del 2018. I
és que, si el calendari es manté,
quan encetem l’any que ve
aquesta zona de la ciutat veurà
com se satisfà una de les seves
eternes reivindicacions: l’arribada
de la Línia 10 del metro. 

“Estem molt satisfets perquè
aquesta vegada l’acord sembla
ferm i tot indica que tirarà enda-
vant”, explica Antoni Guillén,
màxim dirigent de la Unió d’Enti-
tats de la Marina, valorant l’acord
que l’Ajuntament i el Govern de
la Generalitat van signar pocs
dies abans de Nadal i que fructifi-
carà en les obertures de les esta-
cions de Foneria a la Marina de
Port i de Foc Cisell a la Marina del
Prat Vermell. 

Però malgrat el seu opti-
misme i la seva satisfacció, Gui-
llén no abandona del tot els
dubtes i la desconfiança que ell i
els veïns de la Marina senten
cada cop que es parla d’aquest
projecte. “Després de tants in-
compliments de tots els anuncis
que el Govern ha fet és normal
que hi hagi un cert recel”, admet
el president de la Unió d’Entitats,
tot i que remarca que “quan l’a-
rriba del metro sigui una realitat,
permetrà revifar el barri i el co-
merç”. Guillén també expressa el
seu desig que “aquest acord tin-
gui continuïtat i que el metro
arribi a la Zona Franca”.

L’alcaldessa Ada Colau i el vi-
cepresident i conseller d’Econo-
mia Oriol Junqueras van ser els

encarregats de posar negre sobre
blanc i formalitzar l’acord, acom-
panyats per la tinent d’alcaldia
d’Ecologia, Mobilitat i Urbanisme,
Janet Sanz, i pel conseller de Te-
rritori i Sostenibilitat, Josep Rull.
La batllessa va mostrar la seva sa-
tisfacció per l’execució del pro-
jecte, un fet que, segons Colau, fa
“justícia amb uns veïns que no
volen ser de segona, sinó de pri-
mera”, i va recordar que, històri-
cament, aquesta zona de la ciutat
ha patit “un dèficit de comunica-
ció molt important”. El vicepresi-
dent Junqueras també va
aplaudir l’acord i en el seu parla-
ment va voler remarcar “el com-
promís de la Generalitat amb les
institucions municipals”.

Aquestes dues noves esta-
cions (que el consistori calcula
que podran fer servir potencial-
ment uns 70.000 veïns) es podran
construir gràcies als 40 milions
d’euros que la Generalitat obtin-
drà de la venda de diferents béns
immobles que hi ha a la ciutat a
l’Ajuntament. Algunes d’aquestes
propietats que pròximament
passaran a ser de propietat mu-
nicipal seran dues de les naus i
cinc dels solars de l’antiga fàbrica
de Can Batlló, al districte de
Sants-Montjuïc, l’edifici de la
Llotja, al districte de Ciutat Vella, i
bona part de les antigues cotxe-
res Borbó, al districte de Nou Ba-
rris. De moment, l’únic que ha
transcendit de les intencions que
el govern de Colau té previst fer
amb aquests equipaments és la
construcció de diversos equipa-
ments i pisos públics a Can Batlló.
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FUTBOL4Un empat per comen-
çar l’any. La UE Sants va deixar es-
capar la victòria al temps afegit
diumenge passat contra la UE
Vic (1-1) i no aprofita l’ensopega-
da de l’Andorra per retallar punts
de les posicions capdavanteres. 

Els de Tito Lossio van ser els
protagonistes del matx durant el
primer temps i van portar la ini-
ciativa en el joc en un matí fred a
l’Energia. Tot i això, l’afició va ha-
ver d’esperar fins a la recta final del
partit per veure els gols. El Sants
es va avançar gràcies a un clar pe-
nal que va transformar Peke al mi-
nut 70, però quan tothom canta-
va victòria, els vigatans van acon-
seguir rascar un punt al des-
compte gràcies a un gol de Mia
Valls després d’una falta servida
des de l’extrem esquerre que va
sorprendre la defensa santsenca. 

Malgrat no haver pogut sumar
els primers tres punts de l’any (l’e-
quip només ha aconseguit dos dels
darrers nou que s’han jugat), els de

Lossio han de passar pàgina rà-
pidament, perquè dissabte a les
quatre de la tarda visitaran el
camp del segon, l’FC Andorra.

ÒRECUPEREM MAGæRIAÓ
Per altra banda, i des de finals del
mes passat, el club ha tornat a rei-
vindicar de forma pública la ne-
cessitat de construir un nou camp
als terrenys de Magòria.

El vicepresident Salvador
Franco va ser a la darrera Au-
diència Pública del districte, on va
llegir un text que deia que “l’espai
que podria ser un pulmó, si es fes
un projecte seriós i amb visió de fu-
tur” i va tancar la seva intervenció
interpel·lant la regidora i els con-
sellers del districte i dient-los que
“el futur de les nostres entitats es-
portives està a les vostres mans”.

L’equip només ha sumat dos punts dels darrers nou. Foto: UEV

El Sants deixa escapar el primer
triomf de l’any al descompte

» L’equip desaprofita la derrota de l’Andorra i només li retalla un punt
» El club fa una nova crida per tal de recuperar el camp de Magòria

La 18a Cursa dels Nassos
reuneix més d’11.000 atletes

ATLETISME4Ja és una tradició
que la ciutat acomiadi l’any amb
una cursa i el passat dia 31 de des-
embre no va ser una excepció i
més d’11.000 atletes van posar el
punt final al 2016 fent els darrers
10 quilòmetres de l’any pels ca-
rrers del districte de Sant Martí
en una nova Cursa dels Nassos.

El corredor més ràpid que va
completar el recorregut va ser el
viladecanenc Carles Castillejo,
que va aturar el cronòmetre en 28
minuts i 45 segons, quedant-se a
només 16 segons de la millor
marca històrica de la competició,

que va aconseguir ell mateix a l’e-
dició del 2012. La del passat 31 de
desembre va ser la sisena victò-
ria de Castillejo, que va pujar al
podi acompanyat de l'algerià Ab-
derrahmane Anou i del marroquí
Mourad El Banouri.

Pel que fa a la participació
femenina, Marta Galimany va
afegir el seu nom al palmarès de
les guanyadores de la Cursa
dels Nassos. L’atleta del Barça
va creuar la meta en 33 minuts
i 47 segons, seguida de dues de
les grans favorites, Laia An-
dreu i Míriam Ortiz.

Els sèniors del Medi tornen a
competir a la Divisió d’Honor

WATERPOLO4Comença l’any i
tornen les competicions do-
mèstiques de waterpolo. Els sè-
niors del Medi enceten la sego-
na meitat del curs a la piscina Jo-
sep Vallès amb dos partits en
quatre dies.

Els primers que tornaran a la
feina seran els nois, que a tres
quarts de nou del vespre afron-
taran un dels derbis de la Divi-
sió d’Honor contra un històric en
hores baixes, el Catalunya. Els de
Marc Comas només han acon-
seguit dues victòries en aquest
primer tram de la lliga, però

continuen tenint la vuitena po-
sició, que ocupa el CD Navarra
a només dos punts. La setmana
serà molt intensa per a l’equip,
ja que dissabte visitarà la pisci-
na del CN Sabadell.

Dissabte també es reprendrà
la competició femenina amb la
disputa de la vuitena jornada.
L’equip de Daniel García, que
ocupa la quarta posició, vol co-
mençar a obtenir a casa els ma-
teixos bons resultats que ha tret
a domicili i tindrà la primera
oportunitat per fer-ho amb la vi-
sita del CN Madrid Moscardó.

El JAC comença el 2017 amb
un derbi contra el Grup Barna
BÀSQUET4Aquest any comen-
ça amb un plat fort. El calenda-
ri ha volgut que, per començar el
2017, el JAC hagi de jugar el der-
bi del grup C-A de la lliga EBA. 

Els homes de Roger Grimau,
que van tancar l’any passat amb
una línia de joc i resultats clara-
ment ascendent, viatjaran fins al
Clot per jugar a la pista del Grup
Barna aquest diumenge a les
sis de la tarda. 

Després d’haver aconseguit

les cinc victòries en les darreres sis
jornades, el conjunt lila ha escapat
de la zona baixa i ja és a només dos
partits de la quarta posició.

De cara al partit contra el
conjunt de Sant Martí, Grimau
ja podrà comptar amb l’única
cara nova que l’equip ha incor-
porat en aquest mercat d’hi-
vern, Sergi Marco, que torna a
vestir de lila després d’haver
passat els primers mesos del
curs a l’Aracena Collblanc.

Equipament | Open Camp anuncia que busca nous inversors
Open Camp vol continuar creixent i, per això, calen nous inversors. Això és el que va anunciar el

director general del parc, Paco Medina, en una roda de premsa el passat dia 27 de desembre. En la
mateixa compareixença, Medina va destacar que “som el parc temàtic del món més ben valorat en

els darrers quatre mesos” i que volen potenciar la seva “promoció, publicitat i comercialització”.
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DIVENDRES 13 DE GENER
00:30 Miqui Puig serà una de les estrelles del

concert La [2] de Nitsa, on també hi haurà les
actuacions de Miss Pineapple, Dj Coco i Vic-
tor Parkas. / Sala Apolo.

DEMÀ 12 DE GENER
20:00 La millor manera per no perdre l’anglès

és parlar-ho i amb aquestes sessions per per-
sones amb un nivell mitjà de l’idioma és més
a l’abast que mai. / Escola Barrufet.

DIVENDRES 13 DE GENER
19:30 Primera sessió d’un taller trimestral

anomenat Cuina: plats de pel·lícula, on els par-
ticipants aprendran a preparar plats que
surten a alguns dels films més coneguts de
la història. / Cotxeres de Sants.

DES DEL 12 DE GENER
Matí-TardaAutoretrats filmats és el títol de l’ex-

posició que s’inaugura demà i que, fins al 4
de febrer mostrarà l’acostament creatiu al vi-
deoart de l’associació Filma Filmae. / Centre
Cultural Albareda.

ACTE PERMANENT
10:00-18:00Weapons, el negoci de les armes és

el nom d’aquesta exposició que vol denun-
ciar la perversió de la indústria armamentista
a través d’una col·lecció de fotografies. / Cas-
tell de Montjuïc.

DEMÀ 12 DE GENER
16:00 Primera sessió d’aquest taller trimestral

anomenat Ioga per a mares i nadons, que co-
ordinarà Maria del Mar Amador. / Centre Cí-
vic Font de la Guatlla.

DIMECRES 18 DE GENER
18:00Olga Cercós s’encarregarà d’aquest taller

de dues sessions en les quals farà la narració
Els personatges esbojarrats d’en Roald Dahl.
/ Biblioteca Francesc Candel.

DISSABTE 21 DE GENER
19:30 Partit de futbol sala corresponent a la dot-

zena jornada de la Divisió d’Honor catalana
entre el Màgic Sants i el Futsal Rosario Cen-
tral. / Pavelló de l’Espanya Industrial.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Princeses blaves i prínceps encantadors
és el nom de la primera rondalla de
l’any, que farà la narradora Lídia Clua.
/ Biblioteca Vapor Vell.

Lídia Clua s’encarregarà de
la primera narració de l’any

Dv. 13 de gener a les 18:00

El professor Daniel Vidal s’encarrega-
rà d’impartir aquest taller en el qual
es donaran totes les claus per prote-
gir i treure el màxim rendiment a
l’ordinador. / Cotxeres de Sants.

Comença el curs ‘Millora
l’ordinador, rendiment-seguretat’

Avui 11 de gener a les 19:00

La 12a edició del festival de cinema d'a-
nimació, efectes visuals i videojocs Ani-
mayo serà la protagonista del cap de
setmana al districte. / CaixaForum
Centre Social i Cultural.

El 12è Festival Animayo 
aterra al CaixaForum

13 i 14 de gener

Partit de bàsquet corresponent a la tret-
zena jornada del grup C-A de la lliga
EBA entre la JAC i el CB Castellbisbal.
/ Pavelló de l’Espanya Industrial.

El JAC rep la visita del
Club Bàsquet Castellbisbal
Dg. 22 de gener a les 13:00

agenda@comunicacio21.com

AGENDA    UINZENALQ
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